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  Z Á P I S N I C A 

z mimoriadneho zasadnutia Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku 

Mestského zastupiteľstva v Trenčíne konaného dňa 02.11.2016 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Prítomní členovia: p. Eva Struhárová, JUDr. Martin Smolka, Bc. Eduard Filo, JUDr. Ivana 

Hudecová 

 

Neprítomný: Dr. Jozef Hrubo, p. Martin Barčák 

 

Rokovanie viedla p. Eva Struhárová, predsedníčka komisie. 

 

Program:  

 

1. Otvorenie a schválenie programu 

 

2. Návrh VZN č. 12/2016, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 7/2012 o poskytovaní 

dotácií z rozpočtu Mesta Trenčín   
 

3. Rôzne 

 

4. Záver 

 

 

Zasadnutie KSV a VP otvorila predsedníčka komisie, p. Eva Struhárová. 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, odsúhlasila predložený program. 

 

 

K bodu 2. Návrh VZN č. 12/2016, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 7/2012 o poskytovaní  

                  dotácií z rozpočtu Mesta Trenčín   

 

Predložila: Mgr. Iveta Plešová 

 

Mgr. Plešová: Väčšia časť zmien vo VZN sa týka všeobecnej časti, podľa ktorej postupujú 

všetky komisie pri prideľovaní dotácií a ďalšia časť zmien sa týka komisie kultúry, kde p. 

Bystrický navrhuje zrušiť z rozhodovania komisie celú jednu oblasť - záujmovú .  

Informovala o najdôležitejších zmenách: 

 

- čl. 3: určenie, ktoré dotácie nad 3.500 EUR nie je potrebné menovite uvádzať v rozpočte 

mesta na príslušný rok 

- čl.4 ods.10: zvýšenie poskytovania dotácií z max. 70% nákladov na max. 95% nákladov (to 

isté platí aj pre prílohu č.2 člá.2 ods.5, prílohu č.4 čl. 3 ods.4, prílohu č.5 čl. 3 ods.5 a prílohu 

č.6 čl.3 ods.5) 

- čl.5 ods.4: zjednodušenie postupu pre žiadateľov o dotáciu pri predkladania žiadostí – 

niektoré prílohy stačí predložiť až po prerokovaní komisiou, vypúšťa sa možnosť overovania 

zhody predložených kópii s originálmi dokladov predložených len k nahliadnutiu garantom. 
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Zároveň sa ustanovuje, že ak žiadateľ nepredloží  požadované doklady po výzve mesta (po 

rozhodnutí komisie a primátora o pridelení dotácie), zmluva o poskytnutí dotácie s ním 

nebude uzatvorená. O prerozdelení takto uvoľnených finančných  prostriedkoch rozhodne 

primátor mesta. 

- čl.5 ods.7: zmena vo zverejňovaní  termínov na odovzdávanie žiadostí v prípade dotácií 

podľa čl.2 ods.3 písm.a) – termíny môžu byť zverejnené aj pred schválením rozpočtu, s tým, 

že podané žiadosti budú  komisie mestského zastupiteľstva, príslušné  pre  danú  oblasť  

poskytovanej  dotácie prerokovávať až po schválení rozpočtu mesta na nasledovný 

kalendárny rok (podľa výšky zdrojov v rozpočte) 

 

JUDr. Hudecová: spýtala sa na bod 3. - čl. 4 ods.1, ktorý znie:  

 

„1.Dotácie sa poskytujú  oprávneným subjektom len  na základe žiadosti oprávneného 

subjektu  doručenej Mestu Trenčín.  Podmienkou pre poskytnutie dotácie podľa čl. 2 ods. 3 

písm. a) tohto VZN je, že ku dňu uzávierky grantového kola príslušnej komisie mestského 

zastupiteľstva nemá oprávnený subjekt záväzky po lehote splatnosti voči mestu  a voči 

rozpočtovým a príspevkovým organizáciám mesta. Podmienkou poskytnutia dotácie podľa čl. 

2 ods. 3 písm. b) a c) tohto VZN je, že ku dňu podpisu zmluvy nemá oprávnený subjekt 

záväzky po lehote splatnosti voči mestu a rozpočtovým a príspevkovým organizáciám mesta, 

s výnimkou organizácii, ktorých hlavným predmetom činnosti je poskytovanie vzdelávania 

a sociálnych služieb.“ 

 

JUDr. Hudecovú zaujíma, či organizácie, ktorých hlavným predmetom činnosti je 

poskytovanie vzdelávania a sociálnych služieb nemusia mať splnené záväzky. 

Mgr. Plešová: Keď si niekto žiada o dotáciu, nesmie mať záväzky voči mestu a voči 

rozpočtovým a príspevkovým organizáciám mesta okrem tých, kt. sa zaoberajú oblasťou 

školstva a soc. služieb. Voči mestu sa posudzujú záväzky vždy. Výnimka organizácii, ktorých 

hlavným predmetom činnosti je poskytovanie vzdelávania a sociálnych služieb je preto, lebo 

týchto organizácií je veľmi veľa (patria sem všetky ZŠ, školské zariadenia a SSmT) a voči 

týmto organizáciám väčšinou záväzky nevznikajú. Preukazovanie by bolo časovo náročné. 

 

JUDr. Hudecová sa ďalej spýtala na bod 4. - čl. 4 ods. 5, ktorý znie: 

 

„5. Žiadateľ o dotáciu podľa čl.2 ods.3 písm. a) tohto VZN  musí preukázať, že činnosť na 

ktorú alebo v súvislosti s ktorou o poskytnutie dotácie žiada vykonáva ako registrovaný 

subjekt minimálne 1 rok. Prípadne žiadateľ  o dotáciu  preukáže právne nástupníctvo 

subjektu, ktorý túto podmienku spĺňa. Podmienku preukázania vykonávania činnosti uvedenú 

v predchádzajúcom texte preukáže žiadateľ výpisom z príslušného registra preukazujúcim 

predmet činnosti (napr. výpis z obchodného registra, živnostenského registra a pod.) alebo 

iným, právne relevantným dokladom preukazujúcim predmet činnosti (napr. stanovy 

občianskeho združenia, ktoré sú registrované príslušným orgánom a pod.). Iný spôsob 

preukázania vykonávania činnosti, na ktorú alebo v súvislosti s ktorou o poskytnutie dotácie 

žiadateľ žiada, sa neumožňuje (napr. preukázaním cez referencii, prípadne vykázanie činnosti 

cez sociálne siete a pod.). Dátum vyhotovenia dokladu preukazujúci predmet činnosti nie je 

rozhodujúci, avšak musí byť platný a aktuálny.  

 

JUDr. Hudecovú zaujíma, či v zmysle tohto článku, keď niekto žiada o dotáciu podľa písm. 

b) a c) nemusí preukazovať minimálne 1 rok činnosti. 

Mgr. Plešová: Nemusí, platí to len pre žiadateľov podľa bodu a).  
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JUDr. Hudecová sa ďalej spýtala na bod 9, ktorý hovorí o tom, že do článku 6 sa dopĺňa 

nový ods.3, ktorý znie: 

 

„3.V prípade, že oprávnenému subjektu už bola poskytnutá dotácia podľa čl. 2 ods. 3 písm. a) 

tohto VZN, a mesto chce takto poskytnutú dotáciu navýšiť, môže tak urobiť  na základe 

rozhodnutia primátora alebo MsZ  dodatkom ku zmluve v prípade, že sú na to vyčlenené 

finančné prostriedky v príslušnom rozpočte. Takéto zvýšenie dotácie nepodlieha prerokovaniu 

v komisiách mestského zastupiteľstva príslušných pre danú oblasť poskytovanej dotácie 

a bude vykonané ako dodatok k už uzatvorenej  zmluve o poskytnutí dotácie.“ 

 

JUDr. Hudecová: Ak už nejaký subjekt dotáciu dostal a v čl. je uvedené, že rozhoduje 

primátor alebo MsZ, tak potom kto rozhoduje? 

Mgr. Plešová: Väčšinou to býva tak, že MsZ sa rozhodne navýšiť dotáciu, vy ju schválite 

v nejakej výške napr. 500 € a MsZ sa rozhodne navýšiť o ďalších 500 €. To sa schvaľuje 

v rozpočte, ale nebolo tam upravené, čo s tým ďalej. Preto je tam toto nové ustanovenie.  

 

JUDr. Hudecová: V soc. oblasti pre soc. činnosť kritériá na rozdeľovanie dotácií nenašla. 

Mgr. Plešová: Každá komisia si rozhodla sama, akým spôsobom chce rozhodovať 

o rozdelení dotácií. 

 

JUDr. Hudecová ďalej upozornila na bod č. 15. s názvom „V  prílohe č.1 článok 3 znie“: 

 

„Prílohy VZN vzťahujúce sa k predloženiu a zúčtovaniu dotácie na aktivity v oblasti kultúry 

a záujmovej umeleckej činnosti: 

a)pri predložení žiadosti:  

Príloha č. 9a:  Tlačivo  „Žiadosť o dotáciu  z rozpočtu  mesta Trenčín pre oblasť kultúrne 

podujatia a projekty“                                                                                                                                                                   

b)pri zúčtovaní dotácie:  

Príloha č.7:  Zúčtovanie dotácie                                                                                                     

Príloha č. 8: Formulár vecného vyhodnotenia projektu“                                                        

 

JUDr. Hudecová: Ide o to, že pred tým sa vypúšťalo slovné spojenie „a záujmovej umeleckej 

činnosti“, a tam to uvedené je.  

Mgr. Plešová: Áno, tam už by to nemalo byť.  

 

JUDr. Hudecová ďalej upozornila na Prílohu č. 9 k VZN, ktorou je „Žiadosť o poskytnutie 

dotácie“, kde povinné prílohy k žiadosti sú v bode 1. Popis projektu, ale bod 4 hovorí: „ak sa 

nepredkladá doklad podľa bodu 1“. Je to nelogické, lebo bod 1 je popis projektu. V ostatných 

prílohách je to dobre. 

Mgr. Plešová: Malo by tam byť „ak sa nepredkladá doklad podľa bodu 3“. 

 

P. Struhárová: má nasledovné pripomienky ku žiadosti o poskytnutie dotácie: 

- nepáči sa jej formálna stránka žiadosti, 

- myslí si, že aj sociálna komisia by mala mať vo VZN kritériá, podľa ktorých budú 

jednotlivým subjektom prideľované dotácie,  

- navrhuje, aby dotácie, ktoré sú prideľované iným právnym subjektom, napr. Jednota 

dôchodcov, boli prideľované taktiež cez grantové kolo a nie cez rozpočet.  
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Bc. Filo: je zato, aby bolo ponechaných 70% nákladov, na kt. možno poskytnúť dotáciu. 

 

UZNESENIE č. 170 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie odporúča schváliť 

Návrh VZN č. 12/2016, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 7/2012 o poskytovaní dotácií 

z rozpočtu Mesta Trenčín  s nasledovnými pripomienkami: 

- v prílohe č. 1 k VZN v článku 3 vypustiť v prvej vete slovné spojenie „a záujmovej 

umeleckej činnosti“, 

- v prílohe č. 9 k VZN, ktorou je „Žiadosť o poskytnutie dotácie“, v povinných 

prílohách k žiadosti v bode 4. vymeniť slovné spojenie „ak sa nepredkladá doklad 

podľa bodu 1“ za slovné spojenie „ak sa nepredkladá doklad podľa bodu 3“, 

- upraviť formálnu stránku Žiadosti o dotáciu z rozpočtu mesta Trenčín, 

- doplniť do VZN kritériá, podľa ktorých bude rozhodovať o pridelení dotácií Komisia 

sociálnych vecí a verejného poriadku, 

- právnym subjektom, ktorým sú dotácie prideľované priamo cez rozpočet (napr. 

Jednota dôchodcov a pod.) prideľovať dotácie cez grantové kolo a nie cez rozpočet, 

- ponechať 70% nákladov, na ktoré je možné poskytnúť dotáciu. 

 

 

K bodu 3. Rôzne 

 

Na zasadnutie komisie sa dostavil p. poslanec Ing. Richard Ščepko, člen FMK 

a VMČ Stred a predniesol pozmeňovací návrh k Návrhu Všeobecne záväzného nariadenia 

mesta Trenčín č. ..../2016 o obmedzení používania pyrotechnických výrobkov na území mesta 

Trenčín, ktoré má byť schvaľované na dnešnom zasadnutí MsZ. Predmetné VZN zakazuje 

používanie 4 kategórii pyrotechnických výrobkov v dňoch 24. – 25.12.2016. On vo svojom 

pozmeňovacom návrhu k VZN navrhuje rozšírenie zákazu používania pyrotechnických 

výrobkov nielen podľa navrhnutého VZN, ale počas celého roka s výnimkou dní 31.12 

a 01.01. V týchto dňoch by sa mohli pyrotechnické výrobky používať, ale len v určitých 

hodinách. Takto to majú upravené mnohé mestá, on svoj pozmeňovací návrh vypracoval 

podľa VZN mesta Trnava (toto mesto používanie pyrotechnických výrobkov povoľuje iba 

v dňoch 31.12 od 23:00 hod. - 01.01. do 01:00 hod.).  Používaním pyrotechnických výrobkov 

trpia ľudia, domáce zvieratá a spôsobuje to neporiadok ľuďom bývajúcim na priľahlých 

nehnuteľnostiach.  

 

Bc. Filo: spýtal sa Ing. Liptaia – náčelníka MsP, či MsP má nejakú štatistiku sťažností alebo 

skúsenosť s nejakým vymáhaním sankcií.  

 

Ing. Liptai: On vníma VZN ako deklaratívne, mesto bude deklarovať, že si to tu nepraje. 

Bolo by to postihovateľné, ľudia by mali vedomosť o tom, že je to tu zakázané.  Podľa ich 

štatistiky, najviac sťažností od ľudí bolo za december, sú tam aj z januára, marca, októbra, ale 

gro je december. 

 

UZNESENIE č. 171 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie berie na vedomie 

informáciu Ing. Ščepka o pozmeňovacom návrhu k Návrhu Všeobecne záväzného nariadenia 
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mesta Trenčín č. ..../2016 o obmedzení používania pyrotechnických výrobkov na území mesta 

Trenčín. 

 

 

Mgr. Pavlík: predniesol informáciu k zmene programového rozpočtu SSmT, m.r.o. 

Poslancom išiel štandardný materiál na zmenu rozpočtu, ale v tom procese sa objavila taká 

informácia, že na základe oznámenia zdravotných poisťovní im bude vrátená vratka 

z poistenia za tento rok a zdravotné poisťovne túto vratku vyčíslili na 20 514 €. Táto suma má 

prísť niekedy v týchto dňoch a oni potrebujú tieto peniaze dostať do nejakého režimu 

vhodného na ich využitie do konca roka, a to práve touto žiadosťou na zmenu programového 

rozpočtu. Táto suma 20 514 € sa rozpustí vo viacerých položkách – poistné atď. Dôležité je, 

že sa tým nenavyšuje rozpočet. 

 

UZNESENIE č. 172 

 

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie berie na vedomie 

informáciu Mgr. Pavlíka, riaditeľa SSmT, m.r.o. o zmene programového rozpočtu. 

 

 

 

Na záver p. Struhárová, predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a 

ukončila zasadnutie Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku.  

 

 

 

 

 

              Eva Struhárová v.r. 

                      predsedníčka komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Mgr. Zuzana Marcinátová, garant komisie,  

    dňa 03.11.2016                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


